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Christina Klang  Britt Mattsson 

stadsdelsdirektör  avdelningschef  

   

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bland annat Östermalms 

stadsdelsnämnd angående Liberalernas Motion om utredning av 

gångbro över Ålkistan.  

 

(L) har i en motion yrkat att Stockholms stad bör söka samverkan 

med Solna kommun för att gemensamt utreda och bygga en gångbro 

över Ålkistan. Denna passage över Brunnsvikens inlopp har en 

sexfilig motorvägsbro och en bro för Roslagsbanan men saknar 

gångbro. Runt Brunnsviken är det 12 km och bl.a. Hjärt- 

lungfondens ”Hälsans stig” löper längs dessa stränder, genom 

Hagaparken, Bellevueparken och Bergianska trädgården, men 

många besökare väljer i dag att klättra på en brant stig och genom 

ett staket för att passera Ålkistan. (L) anser att finansiering borde 

kunna ske via de 100 miljoner kronor, det så kallade utvecklings-

anslaget, som finns avsatt för åtgärder i Kungliga National-

stadsparken. 

Stadsdelsförvaltningen anser att en gångbro är nödvändigt och 

angeläget. Stadsdelsförvaltningen tillstyrker därför att Stockholms 

stad tillsammans med Solna stad utreder möjligheterna att bygga en 

gångbro över Brunnsvikens inlopp samt förutsättningarna för dess 

finansiering.   
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Bakgrund 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bland annat Östermalms 

stadsdelsnämnd angående en motion om utredning av gångbro över 

Ålkistan från Richard Bengtsson (L) och Patrik Silverudd (L).  

Ärendet 

Liberalerna har i sin motion om utredning av en gångbro över 

Ålkistan yrkat att Stockholms stad bör söka samverkan med Solna 

kommun för att gemensamt utreda och bygga en gångbro över 

Ålkistan. 

 

 
Bild från Stockholm.se, Ålkistan och kommungränsen.  

 

De framför att denna passage över Brunnsvikens inlopp i dag har en 

sexfilig motorvägsbro och en bro för Roslagsbanan men saknar 

gångbro. Runt Brunnsviken är det 12 km och bl.a. Hjärt- 

lungfondens ”Hälsans stig” löper längs dessa stränder, genom 

Hagaparken, Bellevueparken och Bergianska trädgården. Längs 

sträckan finns flera serveringar och det är ett uppskattat 

rekreationsområde. Vid passagen över Ålkistan väljer dock många 

besökare i dag att klättra på en brant stig och genom ett staket för att 

passera. 

  

Liberalerna skriver att en gångbro inte kan vara särskilt 

komplicerad att bygga och att finansiering borde kunna ske via de 

100 miljoner kronor som regeringen avsatt i samband med 

byggnationen av Norra länken, för åtgärder i Kungliga 

Nationalstadsparken.  
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Ortofoto 2015 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av parkmiljöavdelningen norra innerstaden.  

Förvaltningens synpunkter 

Länsstyrelsen har i sin plan för Nationalstadsparken 2015 skrivit att 

det behövs bygga en gångbro över Ålkistan. Den är inte byggd, men 

förvaltningen anser att förslaget om en utredning är angelägen. Det 

är känt att denna passage inte är tillgänglighetsanpassad för gående 

”Brunnsviken runt”. Området ligger inom Nationalstadsparken, 

delområde Haga-Brunnsviken. Det är därför rimligt att det utreds 

om satsningen kvalificerar för att finansieras via de så kallade 

utvecklingsanslagen som finns avsatt till satsningar i 

Nationalstadsparken.  

 

Det så kallade utvecklingsanslaget  om 100 miljoner kronor ska 

användas för olika typer av åtgärder inom hela  Kungliga 

Nationalstadsparken och berörda aktörer ska bidra med 

delfinansiering av dessa projekt. Enligt förvaltningen är det därför 

viktigt med samverkan mellan Stockholm, Solna stad, trafikverket 

och statens fastighetsverk för komma överens om finansieringen 

och vem som är projektledare. Det norra brofästet hamnar på Solna 

stads mark och det södra i Stockholms stad, men på statens 

fastighetsverks mark.   
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